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Új papot kaptak, szent a béke 

Vladiszavlyev Milán: Örömünnepet ülünk, de tiszta lapot csak az el-
számolás után nyitunk, FOTÓ: FRANK YVETTE 

KÖRKÉP 

Beszámol a polgármester 
SZEGED. Botka László polgár-
mester ma 16.30-kor beszámol 
az elmúlt év munkájáról a Bá-
lint Sándor Művelődési Ház-
ban. Nemcsak a polgármester-
től, hanem Iványi Aurél és Kor-
mos Tibor önkormányzati kép-
viselőtől is lehet kérdezni. 

Választási teadélután 
KÜBEKHÁZA. Választási tea-
délutánra hívja Molnár Róbert, 
Kübekháza polgármestere és 
minden jelenlegi képviselő a fa-
lu lakóit ma este 6 órára a Re-
ménysugár Katolikus Iskola Kis-
diák éttermébe. Az első teadél-
utánjukat tegnap tartották, az 
utolsót pénteken, ugyanebben 
az időben és ugyanott tartják. 

Fórum 
SZEGED. Fórumot tart ma 18 
órától Apró Juhász jános önkor-
mányzati képviselő Új-Petőfite-
lepen, a józsef Attila Általános 
Iskolában. Holnap ugyanekkor 
Tápén, a Heller Ödön Művelő-
dési Házban várja az érdeklő-
dőket vendégével, Kis-Lukács 
Zsolt képviselőjelölttel. 

A Jobbik a vandalizmus 
ellen és az idősek mellett 
SZEGED. Közös sajtótájékozta-
tót tartott az 1-es számú, belvá-
rosi választókerület jobbikos 
képviselőjelöltje, Makovi Mária 
és a párt polgármesterjelöltje, 
Keresztúri Farkas Csaba. A kép-
viselőjelölt a belvárosban söté-
tedés után randalírozó fiatalok 
ellen éjjel is működő posztokat 
állítana fel az IKV-rendészekből, 
polgár- és városőrökből. Ke-
resztúri Farkas Csaba az egye-
dül élő nyugdíjasok lehetetlen 
helyzetét úgy javítaná, hogy új 
intézményt szervezne, akár ma-
gántőke bevonásával. A belvá-
rosban élő nyugdíjas bérlők bér-
leti díjából kedvezményt adna. 

Fejlesztések 
HÓDMEZŐVÁSÁRHELY. Tarján 
és a Kertváros további fejlesz-
tését, újjáépítését is felvette 
programjába Hegedűs Zoltán. 
A Fidesz képviselőjelöltje szor-
galmazza a Kodály Zoltán utca 
meghosszabbítása után a lakó-
park mögötti terület fejleszté-
sét, a városvédő kőfal felújítá-
sát, az önerős járdaépítés foly-
tatását mindkét városrészben. 

A BKF felméri az igényeket 
HÓDMEZŐVÁSÁRHELY. A 
munkaerőpiac igényeit is figye-
lembe véve állítják össze azokat 
a szakokat, amelyeket a tervek 
szerint 2011 szeptemberétől le-
het tanulni a Budapesti Kommu-
nikációs és Üzleti Főiskola (BKF) 
vásárhelyi telephelyén - hang-
zott el tegnap sajtótájékoztatón. 
Tóth Ágnes, a BKF marketing-
és kommunikációs igazgatója el-
mondta: turizmus, kommuniká-
ció, vizuális művészetek és üzle-
ti képzést kínál a főiskola, fel-
mérik azonban, hogy mire van 
szükség Vásárhelyen. Ennek ér-
dekében hamarosan versenyt 
hirdetnek a hetyi középiskolák-
ban, a diákok üzleti és kreatív 
gondolkodását teszik próbára. 

GRAFIKUS, OPERÁTOR 
FINGERPRINT KREATlV 

KOMMUNIKÁCIÓS ÜGYNÖKSÉG 
Keresünk Szegedre 

profi grafikust, operátort 
havonta megjelenő, Igényes magazin 

temetésére, tördelésére, nyomdai előkészítésére. 
Ha re vagy a megtelelő, egyből kezdhette 

főállásban, kiváló szakemberekkel körülvéve. 
Feladatai: arculat-, reklámeszköz-tervezés, DTP. 
Elvárások: magas szintO tapasztalat. 

(MAC, Adobe Coilection) 
Amit kínálunk: korrekt fizetést stabil háttér. 
Jelentkezés: allas@fingerprint.hu ra várunk 
önéletrajzot és motiváciös levelet fizetési igény, 
referencia megjelölésével. 

Három év után szombaton új-
ra miséznek a szőregi szerb 
templomban, búcsút tartanak. 
Új papot kaptak, helyreállt a 
lelki béke. Tiszta lapot pontos 
elszámolás után kezdene a 
közösség. 

SZEGED 
DOMBAI TÜNDE 

Elkészült a szőregi szerb 
templom felújítása, szombat 
délelőtt nyitják ki három év 
után újból. Az ünnepi misét 
10 órakor tartják, délután 
4-kor pedig a templombúcsú 
részét képező kalácsot vág-
ják. A kis egyházközség 
helyzete mégsem ennyire 
egyszerű. 

öt éve ugyanis annyira el-
mérgesedett a viszony az or-
todox közösség és a vezetői 
között, hogy végül a szőregi-
ek három éve kizárták papju-
kat a templomból, azóta sen-
ki nem misézett. A szőregi 
hívek Szegedre jártak temp-
lomba. Hivatalosan a deszki 
papot jelölte ki a budai püs-
pök a közösség élére, de őt 
nem fogadták el. Vitájuk a 
pénzügyekből adódott, a 
szőregiek hiába kérték, szá-
moljon el a vezetőség az ál-
lamosított iskolaépületükért 
kárpótlásként kapott közel 
22 millió forinttal, nem tör-
tént semmi. A pénzt temp-
lomrenoválásra akarták köl-
teni, arra rábólintottak a ve-
zetők, el is kezdődött, de a 
számlákat csak a sajtó bevo-
násával sikerült kifizettetni. 

A felújítás befejeződött, még 
1,5 millió forint kifizetetlen 
számlája van a közösségnek 
pluszmunkákról. Vladiszav-
lyev Milán, a közösség egyik 

vezetője az aktuális helyzet-
ről elmondta: levelekben 
kértek tájékoztatást a vezető-
iktől, de hiába. Nemcsak ezt 
a költséget szeretnék tisztáz-

HÍREK 

Fogadóóra 
HÓDMEZŐVÁSÁRHELY. Lázár 
János polgármester tart foga-
dóórát ma reggel 7 órától vá-
rosházi irodájában. 

Halmai: Semmi közünk 
a negatív kampányhoz 
SEMMI KÖZE A SZENTESI Fl-
DESZ-KDNP-NEK ahhoz a szó-
rólaphoz, amelyben „politikai 
maffiózók" felirat alatt Szirbik 
Imre és Gyurcsány Ferenc közös 
képen látható - mondta tegnapi 
sajtótájékoztatóján Halmai Ist-
ván. A rossz minőségű kiadványt 
Fidesz-képviselőjelöltek szóró-
anyagával együtt dobták be né-
hány tucat postaládába. Halmai 
szerint otrombaság egy ilyen ki-
advány, ugyanakkor az vitatha-
tatlan - tette hozzá hogy 
Szirbik sohasem határolódott el 
pártja korrupciós ügyeitől. 

Nem zár be a posta 
A MAGYAR POSTA KORÁBBI 
VEZETÉSE MEG AKARTA 
SZÜNTETNI Szegeden a kecs-
késtelepi postát, az újnak nem 
célja a hivatal bezárása - ismer-
tette tegnap a cég kommunikáci-
ós osztályától kapott választ 
Nógrádi Zoltán. Az országgyűlési 
képviselő a kecskési művelődési 
házban, lakossági fórumon ki-
emelte: az eredményt civil hát-
térreL támogatással sikerült elér-
ni. A fórum házigazdája: a Kecs-
kési Civil Egyesület, a rendez-
vény vendége: Nógrádi Tibor ön-
kormányzati képviselőjelölt, illet-
ve B. Nagy László polgármester-
jelölt is, aki a programját ismer-
tette. Többek között elmondta: 
szeretne felállítani egy csapatot, 
amely „vadássza, és mindenáron 
Szegedre hozza a befektetőket". 

Hároméves komaság 
Minden évben megválasztja a 
szerb közösség az úgyneve-
zett komát, akit az a megtisz-
teltetés ér, hogy a búcsúra 
hozhatja a megszentelt búzá-
ból sütött kalácsot. Ez Petrov 
Milán feladata lett volna há-
rom éve, de a búcsú elmaradt, 
az idén pótolja be. Először for-
dul elő, hogy valaki három 
évig koma marad. 

ni, hanem az eddigieket is, 
és hogy a kijelölt pópa miért 
kapott fizetést három évig, 
holott szertartást nem tart-
hatott. Emellett a közösség a 
város egyházügyi alapjára 
sem pályázhatott, mert a 
püspökség időközben felosz-
latta. 

Az örömhír, hogy - bár a 
pénzügyek nem rendeződtek 
megnyugtató módon - a püs-
pök szeptembertől új papot 
nevezett ki Szőregre, a szege-
di pópát, Káplán Pavlét. Vele 
jó a kapcsolat, a közösség 
lelki békéje helyreállhat. Új 
fejezet viszont csak az elszá-
molással együtt nyílhat, va-
gyis - tette hozzá a közösség 
vezetője - első lépés, hogy 
megalakítják az új egyház-
községet, hogy érdekeiket 
képviselni tudják. 

Faxon kérték, faxon küld-
tük el kérdéseinket három 
éve, tavaly és tegnap is a bu-
dai szerb ortodox püspök-
ségnek. Egyszer sem kap-
tunk választ. 

Miért és kinek előnyös 
lakásvásárláskor a lí-
zingkonstrukcióval tör-
ténő finanszírozás? -
erről kérdeztük Jenei 
Viktort, az FHB Bank-
csoport lízingtársasá-
gának vezérigazgató-
helyettesét. 

Miben más az FHB 
bankfiókokban elérhe-
tő lakáslízing, mint egy 
hitel? 

Mindkettő finanszírozási tech-
nika. Alapvető különbség viszont, 
hogy hitel esetén a tulajdonjog 
végig az ügyfél tulajdonában van, 
lízingnél viszont a lízingbe adó 
lesz a tulajdonos a futamidő végé-
ig. Ez a napi használatot egyálta-
lán nem érinti, ugyanis mindkét 
esetben az ügyfél jogosult az ingat-
lant használni. 

A hitel- és lízingkonstrukciók közül 
melyik a kisebb törlesztőrészlettel 
számítandó termék, mekkora a kü-
lönbség? 

Ha a for inthi te leket vet jük 
össze a forint alapú lízinggel, a 
törlesztőrészletek között nincs 
érezhető különbség. A lízing elő-
nye akkor látszik jól, ha a lakáshi-
telt az olcsóbb, euró alapú lízing-
gel vetem össze. Ha valaki ma 
euró alapú konstrukciót szeret-
ne igénybe venni, akkor azt a tör-
vények szerint kizárólag lízing-
ben teheti meg. Az eurókölcsön 
kamatai pedig még mindig kedve-
zőbbek, mint a forintkonstruk-
cióké, ezért az elérhető törlesztő-
részletek is alacsonyabbak. Egy 20 
éves futamidőre felvett, 5 millió 

Független 
filmek 
fesztiválja 
SZENTES. A Magyar Független 
Film és Videó Szövetség mától 
vasárnapig Szentesen rendezi 
meg Országos Függetlenfilm 
Fesztiválját. Az 57. mustrára 96 
pályaművel - 1614 percnyi film-
anyaggal - neveztek az alkotók. 
A Bakács Tibor, Horváth Zoltán, 
Molnár Judit Anna, Orosz Csilla, 
Pálos György összeállítású elő-
zsűri szeptember 13-án fejezte 
be a válogatást. A fesztiválon a 
kiválasztott, illetve egyenes 
ágon a tájegységi szemléken dí-
jazott filmek kerültek a 14 órás 
versenyprogramba. A kiválasz-
tott munkákat szakértő zsűri ér-
tékeli, és több mint 1 millió fo-
rinttal díjazza a legjobb alkotá-
sokat. A megnyitó ma este 8 óra-
kor lesz az üdülőközpontban, a 
versenyprogram fimjeit holnap 
délután és szombaton egész nap 
vetítik az ifjúsági házban. Az 
eredményhirdetés vasárnap dél-
ben lesz, a díjátadás után a nyer-
tes műveket 4 órától ismét be-
mutatják az ifjúsági házban. 

20 éves ovi 
SZEGED. Húsz évvel ezelőtt vált 
egyházi intézménnyé az Avar 
utcai óvoda, amely azóta is Sze-
ged első és azóta folyamatosan 
működő katolikus ovija. Az év-
fordulót holnap délután 4 órától 
ünneplik meg az intézményben, 
ahová az utóbbi két évtizedben 
közel félezer gyermek járt. Talán 
a legismertebb Avar utcai óvo-
dás a népszerű megasztáros 
énekes, Lakatos Krisztián. 

forintos kölcsönhöz 
képest minden hó-
napban 5 - 6 ezer fo-
rint a különbség! 

A lakosságnak kínált 
lízingkonstrukciót első-
sorban kinek fejlesz-
tették? 

A termék a jelzálog 
alapú lakáshitelek al-
ternatívája Magánsze-
mélyek és kiemelten 

a Honvédség a lka lmazásában 
állók számára, használt és új lakó-
ingat lan vásár lásának deviza 
alapú finanszírozására nyújt elő-
nyös konstmkciót, de természete-
sen további lehetőségek, így a sza-
bad felhasználású ún. visszlízing 
is elérhető. A jövedelmeiket euró-
ban szerzők választhatják a havi 
törlesztést euróban is. 

Mekkora finanszírozás igényelhető 
egy lízing során, hány százalék 
a minimális önerő mértéke? 

Mivel a lízingnél a lízingbe adó 
tula jdonában van az ingatlan a 
visszafizetés végéig, így a nagyobb 
biztonság miatt a lízinggel általá-
ban is többet lehet finanszírozni, 
mint egy lakáshitellel. A törvé-
nyek is többet engednek a lízing-
nek: forintban a minimális önerő 
akár 20%, euró alapú lízing ese-
tén 35% is elegendő lehet, de ter-
mészetesen az ügyfél jövedelmi 
helyzetét is kötelező vizsgálni. 

Ki kaphat lízingfinanszírozást? 
Akik lakáshitelt kapha tnak , 

azok lízinget is vá lasz tha tnak . 
Nincs érdemi különbség az elbí-
rálásban. 

Botka László: Szeged 
a kedvenc témám 

Mintegy 500 érdeklődő előtt beszélt a polgármester. FOTÓ: SCHMIDT ANDREA 

SZEGED. - A legsikeresebb ma-
gyar várossá vált Szeged az el-
múlt években - hangsúlyozta 
Botka László polgármester, az 
MSZP-összefogás Szegedért 
polgármesterjelöltje tegnap az 
IH Rendezvényközpontban. 
Emlékeztetett: félévente beszá-
mol arról, „hogyan állunk, mik 
a közös feladatok". Mintegy 
500 érdeklődő előtt beszélt, sé-
tálgatva a nézők között. 

- A város több mint 76,3 mil-
liárdos büdzséje Budapest után 
a második legnagyobb hazánk-
ban, évek óta egyensúlyban 
van, csupán 48 százalékát kell 
működésre fordítani, 52 száza-
léka jut a fejlesztésekre. 274 mil-
liárd forint a város vagyona -
megnégyszereződött 2002 óta. 
A hitelállomány 16 milliárd, az 
adósságszolgálat: 1,5 milliárd, 
de Szeged csupán 15. a megyei 
jogú városok rangsorában az 
egy főre jutó adósság tekinteté-
ben - fogalmazott. Kiemelte: 
2007 óta 220 milliárd forint fej-
lesztési forrást nyert a város, a 
több mint 500 szegedi székhe-
lyű céggel, az SZTE-vel együtt. 

Fejenként 1,3 millió forint jutott 
minden egyes szegedire. 

- Egyesek azt mondják: a fű 
sem nő majd Szegeden, ha nem 
fideszes polgármestere lesz. De 
egy önkormányzat finanszírozá-
sa normatív alapon történik, eb-
ből a szempontból nincs szerepe 
a párthovatartozásnak. A kor-
mány önállóan nem ad pénzt 
fejlesztésre, csak az Unió. Sop-
ron, Kaposvár, Debrecen is fejlő-
dött az elmúlt 8 évben. Egy pol-
gármester hozzáállásának, fel-
készültségének, teljesítményé-
nek van szerepe a sikeresség-
ben, nem a párthovatartozásnak 
- mondta Botka László. - Nem 
hajlandó velem vitázni a Fidesz 
polgármesterjelöltje, pedig a de-
mokrácia lényege a vita. Az em-
ber ne bujdosson a választópol-
gárok elől - tette hozzá. 

„Szeged a kedvenc témám" -
mondta, majd sorra vette a vá-
rosban és környékén lezárult és 
folyamatban lévő fejlesztéseket. 

Az FHB Lakáslízing az FHB Bankcsoport tagjának, a Central European Credit Zrt. terméke, 
értékesítője az FHB Kereskedelmi Bank Zrt. A lakáslizingröl bővebb tájékoztatásért keres-
se fel az FHB Kereskedelmi Bank Zrt. szegedi 
fiókját (Széchenyi tér 3.) vagy hívja az FHB U B B % 
TeleBankot a 06-40/344-344 telefonszámon. E j ^ f B l • • 
A lakáslízing részletes leírását a Central European T ^ B B B I B ^ P 
Credit Zrt. kondíciós listája és üzletszabályzata ^ C S A L Á D B A N K J A 
tartalmazza, amely elérhető a www.fhb.hu oldalról. 

Alacsonyabb önerő, kedvezőbb kamat 
HITEL HELYETT FHB LAKÁSLÍZING 
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http://www.fhb.hu

